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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten 

Geachte heer/mevrouw,  

Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de verlaagde productieplafonds 
en de verhoogde afroming van fosfaatrechten ter internetconsultatie gegaan. Ik wil bij deze 
consultatie aangeven dat de verhoging van afroming slechts een bouwsteen is tot het oplossen van 
de mestcrisis en dat er meer oplossingen nodig zijn. Het verlies van derogatie en de daardoor 
ontstane mestcrisis heeft grote impact op mijn bedrijf. Verhoogde afroming biedt voor de korte 
termijn een te kleine impact om mijn bedrijfssituatie te verbeteren. Graag geef ik u middels deze 
brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie gaat geven, een concreet beeld 
van de impact van het verlies van de derogatie en de ontstane mestcrisis op mijn bedrijf. We hebben 
een melkveebedrijf met 120 melkkoeien en 80 stuks jongvee. We hebben rond de 50 ha. grond in 
gebruik. Hierop kunnen we dan ook lang niet al onze mest plaatsen. In de regio waar we zitten is een 
overschot aan mest. Hierdoor is regionale afzet al jaren lastig. Dit zal door de afbouw van derogatie 
alleen maar lastiger worden.  

Doordat we de afgelopen en komende jaren door de afbouw van derogatie minder mest op onze 
grond mogen plaatsen zal er nog meer mest op transport moeten en hiervoor in de plaats kunnen we 
meer kunstmest aanvoeren. Dit betekend meer transport bewegingen en daarnaast meer kunstmest 
welke bij productie veel CO2 uitstoot veroorzaakt. En bewezen zeker niet minder uitspoeling 
veroorzaakt. Kortom de milieubelasting neemt alleen maar toe. Tevens zal de bodemvruchtbaarheid 
door minder toediening van organische stof afnemen. Denk aan minder vochtvasthoudend vermogen 
en ook minder binding van voedingstoffen met als gevolg meer uitspoeling. Daarbij komt ook nog dat 
het op de meeste derogatiebedrijven nu al goed is wat betreft de nitraatgehalten in grondwater. 
Verder geeft de druk op de mestmarkt behoorlijk veel stress aangezien transporteurs alle mest niet 
of moeilijk kunnen plaatsen. Met als gevolg volle putten en geen zekerheid van afzet. Bijkomend 
punt is dat vorig jaar en dit jaar weer het voorjaar dramatisch is voor de mestafzet. Aangezien het in 
beide gevallen erg nat is/geweest. Een mogelijke verlichting op de markt zal de toelating van Renure 
kunnen zijn. Echter gaat dit wel gepaard met een volgende kostprijs verhoging. En door veel 
aanvullende eisen zal dit ook niet over enorme hoeveelheden mest gaan 

Als de derogatie afgelopen is zullen we nog 800m3 extra moeten afzetten x de huidige 30 euro per 
m3 betekend nog weer €24.000 euro extra. Met daar tegenover nog extra kosten aan aanvoer van 
kunstmest. In mijn ogen is het huidige beleid niet uit te leggen en zal het ook zeker niet het gewenste 
effect hebben.  

Een gewasbemestingsnormen waarbij dan op bijv. grasland behoorlijk meer organische mest 
toegediend mag worden zal een veel groter gewenst effect hebben en de impact voor veel bedrijven 
zal behoorlijk minder zijn.  

Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien.  



Met vriendelijke groet, 

Joost Maes


